
Protokół
z zebrania Rady Rodziców

Szkoły Podstawowej im. Kawalerów Orderu Uśmiechu w Dąbrówce ul. Malinowa 41

w roku szkolnym 2023/2024

w dniu 14 września 2023 r., godz. 18.00

W dniu 14 października 2023 roku o godz. 18.00 w Szkole Podstawowej im. Kawalerów Orderu

Uśmiechu przy ul. Malinowej 41 w Dąbrówce odbyło się zebranie Rady Rodziców wybranej na rok

szkolny 2023/2024.

Powitano nowych członków Rady Rodziców.

W zebraniu uczestniczyło 43 członków Rady Rodziców spośród 48 powołanych do Rady Rodziców.

1. Rozpoczęcie zebrania.

Zebranie otworzył i rozpoczął dotychczasowy przewodniczący (pełniący funkcję w poprzednim roku

szkolnym) Tomasz Ratajczak o godz. 18.00. W zebraniu uczestniczyło 43 członków spośród

48 członków powołanych do Rady Rodziców, co stanowi 89,6% - istnieje kworum wymagane statutem

do podejmowania wiążących uchwał.

Na spotkaniu obecne były również od momentu jego otwarcia:

Pani Dyrektor - Iwona Napierała

Pani Wicedyrektor - Dominiak

2. Odpowiedzi Pani Dyrektor na wybrane pytania zadane przez Rodziców.

Przewodniczący przedstawił Dyrekcji oraz zebranym pytania i problemy zgromadzone w drodze

ankiety wśród Rady Rodziców. Dyrekcja udzieliła informacji i odpowiedzi jak niżej w wybranych

kwestiach.

a) Przedstawienie aktualnej sytuacji w Szkole: największymi problemami szkoły są przeludnienie,

braki kadrowe, braki możliwości lokalowe w stosunku do potrzeb. Problem liczebności uczniów

nadal istnieje, co nie pozwala na rezygnację z dwuzmianowego trybu nauczania. W nowym roku

szkolnym spodziewana jest większa liczba klas. Rejonizacja pomogła ograniczyć liczebność
o 2 oddziały klas pierwszych (w stosunku do roku poprzedniego), ale efekt ten nie będzie

prawdopodobnie trwały i nie przyniesie poprawy warunków nauczania w szkole. Aktualnie jest tyle

samo oddziałów co w roku poprzednim.

b) Problem kadrowy istnieje zarówno w naszej szkole jak i w innych szkołach nie ma odpowiedniej

liczby nauczycieli. Wśród aktualnej kadry nauczycielskiej kilka osób przebywa na urlopach

macierzyńskich, zdrowotnych itp. Trudna sytuacja (rynek pracownika i braki kadrowe) dostrzegalne są
w całym szkolnictwie. Aktualnie szkoła zatrudnia około 80 nauczycieli, przy czym około 20 osób

brakuje, aby zapewnić normalne funkcjonowanie szkoły, tj. pracę nauczycieli bez konieczności pracy

w dodatkowych, nadliczbowych godzinach - ponad cały etat. Spodziewane są problemy kadrowe w

okresach wzmożonych zachorowań. Szkoła funkcjonuje dzięki nauczycielom i ich zaangażowaniu –

wielu z nich pracuje na 1,5 etatu. Aktualnie nie ma również wystarczającej liczby nauczycieli, aby

obsadzić wakaty na świetlicy. Duże problemy lokalowe – na chwilę obecną jest 7 grup i tylko 2 sale



świetlicowe. Obecnie w ramach świetlicy dzieci chodzą na dwór z uwagi na dobrą pogodę i na

stołówkę. Apel Dyrekcji do Rodziców, aby na świetlicę chodziły tylko te dzieci, które muszą z niej

korzystać – jeśli możliwe jest zapewnienie dzieciom opieki w domu prośba, aby z tego korzystać.

c) Wycieczki są wyłącznie jednodniowe z uwagi na braki kadrowe i niemożność zapewnienia opieki

dzieciom (na wycieczce) czy normalnego funkcjonowania szkoły (obecności nauczycieli w szkole na

lekcjach). Na 25 dzieci w przypadku wycieczki z nocowaniem wymagana jest obecność 4 nauczycieli.

Szkoła nie jest w stanie zabezpieczyć prowadzenia lekcji dla pozostałych klas w przypadku takiego

deficytu nauczycieli. Aktualnie przewidziana jest jedna wycieczka w ciągu każdego półrocza

(jednodniowa). Dodatkowo są 3 dni do wykorzystania przez nauczycieli na wycieczki (terminy

wyjazdów wyznaczone w maju). Podsumowując wyznaczony będzie 1 dzień wycieczkowy w I

semestrze i 4 dni wycieczkowe w II semestrze. Zostanie ustalona dodatkowa jedna wycieczka

realizowana w czasie lekcji związana z podstawą programową, poza dotychczas ustaloną jedną
wycieczką na semestr – zostanie wprowadzona zarządzeniem Dyrekcji.

d) Klasa sportowa - z uwagi na braki lokalowe nie ma możliwości zorganizowania klasy sportowej (z

uwagi na wymóg zwiększenia liczby lekcji WF). W szkole podstawowej nie przewidziano specjalizacji

„klas”.

e) Ścianka wspinaczkowa – musi ją obsługiwać/nadzorować osoba z kwalifikacjami. Korzystanie ze

sprzętów wymagających uprawnień może się odbywać tylko w obecności tej osoby. Ścianka w

zakresie niskim (w poziomie) jest dostępna dla uczniów i nauczycieli – nie ma ograniczeń w

korzystaniu z niej.

f) Świetlica szkolna - wszelkie pytania dotyczące funkcjonowania świetlicy winny być kierowane do

kierownika świetlicy – Pani Iwony Szymkowiak za pośrednictwem Mobidziennika. Dyrekcja nie

zajmuje stanowiska w tej sprawie.

g) Wydłużenie przerwy na potrzeby obiadu – jest to trudne z uwagi na konieczność wydłużenia

czasu trwania lekcji w godzinach popołudniowych, zmiany harmonogramów jazdy autobusem.

Prośba Dyrekcji o rozmowy bezpośrednio z nauczycielami, celem zapewnienia odpowiedniego czasu

na zjedzenie posiłku.

h) Obiady: porcje i napoje - poruszono problem wielkości porcji XXL( nie różniącej się od porcji

standardowej, o niższej opłacie) oraz dodatkowej opłaty za napoje. Dyrekcja zaproponowała
Przewodniczącemu Rady Rodziców udział przedstawicieli RR w rozmowach z dostawcą cateringu ww.

kwestiach – ustalono, że Przewodniczący weźmie udział w tych rozmowach. (po zebraniu a przed

finalnym zakończeniem prac nad protokołem odbyło się zebranie z właścicielem cateringu. Ustalenia

są następujące: 1. właściciel cateringu obiecał, że skieruje uwagę na aspekt wielkości porcji. 2.
woda będzie dostępna dla dzieci bezpłatnie, a płatne będą jedynie napoje (wybór i zakup napoju
w aplikacji).

i) Działania w celu pozyskania nauczyciela języka obcego innego niż niemiecki nie były
podejmowane – Dyrekcja skupia się na zapewnieniu obsługi aktualnych etatów. Problem kadrowy nie

pozwala na uruchomienie nauczania innego języka obcego.

j) Działania mające ograniczyć rotację nauczycieli w szkole nie są podejmowane. Szkoła skupia się
na utrzymaniu aktualnego stanu zatrudniania i utrzymaniu obecnej kadry nauczycieli – brak jednak

perspektyw na polepszenie sytuacji w tym zakresie.

k) Groby Zakrzewskie – zagadnienie jest w programie nauczania i dzieci uczestniczą w wyjściach na

Groby. Akcje tego typu będą kontynuowane w bieżącym roku szkolnym.



l) Zgody rodziców na wycieczkę - powinny być udzielane dla każdej wycieczki z osobna. Możliwe

jest wyrażenie zgody przez mobidziennik. Jest zamierzenie realizacji tego sposobu wyrażania zgód w

tym roku szkolnym. Ważna uwaga zgłoszona przy tej okazji– dzieci nie mogą obsługiwać
Mobidziennika. Konta są udostępnione wyłącznie rodzicom. Członek RR zwrócił uwagę, że w innych

szkołach stosowana jest praktyka zgłaszania na policję incydentów korzystania z konta rodzica przez

dziecko. Nie planuje się wdrożenia tej praktyki w naszej szkole, ale należy zwrócić uwagę rodziców

na ten problem i uczulić na ochronę dostępu do konta do Mobidziennika.

m) Fundacje prowadzące badania na terenie szkoły są dopuszczane do badań wyłącznie po

uzyskaniu zgody Dyrekcji, a w następnym kroku rodzice wyrażają indywidualnie zgody na udział ich

dziecka w badaniu.

n) Jest pomysł powrotu cyklicznych zajęć muzycznych z udziałem pracowników Filharmonii

Poznańskiej – sprawa ta jest aktualnie w toku organizacji i szczegółowych ustaleń.

o) W szkole planowane jest przeprowadzenie warsztatów edukacji prawniczej (lekcji prawa) – jest to

wspólna inicjatywa Pani Dyrektor Iwony Napierały oraz radcy prawnego Magdaleny Stępień.

Szczegóły warsztatów prawniczych będą ustalane w najbliższym czasie.

Z uwagi na znaczny upływ czasu inne przedstawione przez Rodziców zagadnienia zostały pominięte.

3. Wybór prezydium Rady Rodziców.

Swoją kandydaturę – jako kontynuatorzy funkcji z poprzedniego roku – przedstawili.

1. Przewodniczący – Tomasz Ratajczak

2. Skarbnik - Piotr Barej

Kandydatury zostały przyjęte bez sprzeciwu – za zgodą wszystkich obecnych członków RR (głosowanie

z wyłączeniem danego kandydata) – po 42 głosy „za” oddane osobno dla każdego z kandydatów.

Przystąpiono do wyboru Sekretarza Rady Rodziców. Przewodniczący zgłosił kandydaturę Magdaleny

Stępień (klasa 4D).

Na prośbę Magdaleny Stępień otwarto dyskusję dot. 1) nowej formy organizacyjnej Rady Rodziców

polegającej na zaangażowaniu wszystkich członków RR w zespoły tematyczne, 2) wyborów lidera

grupy, 3) pracy w grupach tematycznych w czasie zebrań RR, 4) przedstawiania po każdym zebraniu

RR krótkiego sprawozdania z działalności zespołu w formie elektronicznej.

Nowy sposób działania został zaakceptowany przez członków RR. Po takich ustaleniach kandydatka

wyraziła zgodę na objęcie funkcji Sekretarza RR i przystąpiono do głosowania - kandydatura została
przyjęta bez sprzeciwu – za zgodą wszystkich obecnych członków RR (głosowanie z wyłączeniem

kandydatki) – 42 głosy „za”.

4. Wybór członków wybranych zespołów roboczych:

1) Zespół ds. Ubezpieczenia NNW

Do prac w zespole zgłosili się przedstawiciele następujących klas:

- 2E - Magdalena Olejniczak

- 2F - Dorota Tomaszczenik-Begale

- 5F - Anna Mendelewska.

Zespół sprawdzi przesłane oferty i dokona wyboru 2 najlepszych ofert wraz z przygotowaniem

rekomendacji dla Rodziców.



2) Zespół ds. Programu profilaktyczno-wychowawczego na rok szkolny 2023/2024

Do prac w zespole zgłosili się przedstawiciele następujących klas:

- 3D - Diana Piasecka

- 5B – Filip Kaiser

Zespół po kontakcie z pedagogiem szkolnym opracuje Program profilaktyczno-wychowawczego

Szkoły na rok szkolny 2023/2023.

Dalsze zespoły robocze zostaną ustanowione na kolejnym spotkaniu RR.

5. Pchli Targ – edycja jesienna 2023

Poruszono kwestię organizacji jesiennej edycji Pchlego Targu. Planowana jest formuła dodatkowej

atrakcji oprócz samego targu, w czasie trwania imprezy, jako element zachęcający uczestników do

odwiedzin. Zgłoszono kilka pomysłów, a Członkowie RR po namyśle zaproponują na następnym

spotkaniu możliwe dalsze rozwiązania, które przeanalizuje i wdroży zespół ds. Pchlego Targu.

6. Finanse Rady Rodziców - wpływy ze składek za rok 2023/2024

Członkom RR przedstawiono w formie mailowej aktualny stan wpływów składek od Rodziców z

poszczególnych klas. Na dzień zebrania (godzina 15:00) klasy o najwyższym poziomie wpłat to:

8c 1 380,00 zł 22 80,00 zł 1 760,00 zł 78,41%

1d 1 160,00 zł 21 80,00 zł 1 680,00 zł 69,05%

1f 600,00 zł 20 80,00 zł 1 600,00 zł 37,50%

Wielkie gratulacje dla klasy 8C, która już wpłaciła 78,41% składki rocznej! Dziękujemy!!

Z uwagi na fakt, że termin zapłaty składki jeszcze nie upłynął (15.10.2023 r.) odstąpiono od

prezentacji szczegółowych wyników wpłat dla wszystkich klas. Zostaną one ujęte w protokołach z

kolejnych zebrań Rady Rodziców.

7. Inne sprawy

1. W czasie dyskusji poruszono kwestię ustalenia dodatków motywacyjnych dla nauczycieli,

przyznawanych przez Wójta Gminy. Kwestia ta zostanie szczegółowo omówiona na kolejnym zebraniu

Rady Rodziców, po wyborze zespołu ds. spotkania z Wójtem.

2. Sekretarz Rady zaproponowała sporządzenie wraz z listą zespołów także rocznego harmonogramu

działań RR – zagadnienie zostanie poddane dyskusji na następnym zebraniu RR.

8. Ustalenie terminu kolejnego zebrania.

Ustalono datę następnego na 28.09.2023 r. (czwartek) o godz. 18:00 w stołówce szkolnej.

9. Zamknięcie i zakończenie zebrania przez przewodniczącego

O godz. 19:50 Przewodniczący Tomasz Ratajczak zakończył spotkanie Rady Rodziców.

Protokołowała

Magdalena Stępień



Sekretarz Rady Rodziców

przy Szkole Podstawowej w Dąbrówce


